
 

 

Ve Dvoře Králové nad Labem by mohl vzniknout nejhlubší bazén v Česku. Čtyřicet metrů 
hluboký bazén pro potápěče plánuje vybudovat společně s krytým bazénem pro veřejnost a 
přednáškovým sálem místní podnikatel Petr Havlík ve spolupráci s dalšími soukromými 
investory. „Je to rozhodně zajímavá myšlenka. Mně by se takový bazén určitě líbil, v Česku 
žádný pro potápěče ani není,“ uvítal iniciativu Pavel Macura z Hradce Králové, předseda Svazu 
potápěčů České republiky. 
 
Nadšený je také mezinárodní instruktor potápění Pavel Tomm z Trutnova, který působil 
několik let v Thajsku, Norsku a Egyptě a provozuje školu freedivingu Apnoe.space. „Podobné 
bazény se staví po světě stále více a více a jsou obrovsky populární. V Evropě jsou s hloubkou 
30 metrů a více tři. Představa, že je jeden u nás v Čechách, je prostě skvělá. Jsem si jistý, že 
by to k potápění přivedlo tisíce lidí.“ 
 
Obrovský projekt Modrá studna, včetně ekonomické analýzy, působivě představil Petr Havlík 
ve středu zastupitelům ve Dvoře Králové nad Labem. „Jsem místní a chci být užitečný,“ 
jednoduše vysvětlil po prezentaci záměru, proč by mělo zrovna ve Dvoře Králové vyrůst 
centrum pro sportovní a rekreační freediving (nádechové potápění) a výcvik potápění s 
dýchacím přístrojem, jedno z největších v Evropě. 
 
V Česku můžou potápěči využívat osm metrů hlubokou potápěčskou jámu v 
areálu Aquapalace Praha v Čestlicích. Pokud se chtějí ponořit do větší hloubky, musí do 
speciálních, hlubokých bazénů v zahraničí. Ty jsou v Evropě jen v Bruselu a ve dvou menších 
městech v Itálii a Polsku. „Určitě bychom uvítali, pokud by takový bazén vznikl v Česku. Už 
aby to bylo. Chce to mít k bazénu i dobré zázemí,“ reagoval Petr Hruška, instruktor potápění 
z Českých Budějovic, který má na jihu Čech potápěčskou školu. 
 
Kolik lidí se věnuje potápění 
Podle Pavla Macury eviduje Svaz potápěčů ČR kolem 4,5 tisíce registrovaných členů. „Existují 
ale tisíce dalších lidí, kteří se zabývají potápěním, například v komerčních kurzech. Odhadem 
se tak u nás věnuje potápění 150 až 180 tisíc lidí,“ nastínil, kolik Čechů se pravidelně noří pod 
hladinu. 
 
Silná potápěčská základna je podle investora Petra Havlíka jedním z předpokladů, proč se do 
projektu pustit a připojit k němu i výstavbu krytého bazénu pro veřejnost. Bazén ve Dvoře 
Králové nad Labem má sloužit pro trénink sportovně-rekreačního freedivingu a také pro 
výcvik potápění s dýchacím přístrojem. Čtyřicet metrů hluboký bazén má mít objem 13 
milionů litrů vody, 25 metrů dlouhý bazén pro veřejnost zhruba 1 milion litrů. 
 
Martin Cheníček, který před dvěma lety postavil potápěcí resort na indonéském ostrově Bali, 
je z možnosti mít v Česku takový bazén nadšený. Zůstává ale opatrný. „Musím říct, že by to 
bylo samozřejmě skvělé. Nicméně nejsem si jistý, jestli je to z podnikatelského záměru dobrý 
nápad. Kdysi jsem si na to dělal rozpočet, zjišťoval, kolik jsou lidé ochotni platit za vstup a 
shodil jsem to jako projekt celé ze stolu. Přijde mi to nereálné,“ upozornil Cheníček, který je 
instruktorem freedivingu 15 let a momentálně vede dvoutýdenní kurz na Bali. 
 



 

 

Pavel Tomm z Trutnova ale Petru Havlíkovi věří. „Svůj plán mi představil už před dlouhou 
dobou a posílal materiály k připomínkám. Myslím, že je to člověk na svém místě. Je do toho 
zapálený a je velice schopný.“ 
 
Inspirace v italském městečku 
Čeští potápěči jezdí hodně do Itálie do místa, které se v roce 2014 dostalo do Guinnessovy 
knihy rekordů kvůli nejhlubšímu bazénu na světě. Dvaačtyřicet metrů hluboký bazén Y-40 
Deep Joy se nachází v jedenáctitisícovém italském městě Montegrotto Terme poblíž Benátek 
a je jeden z nejhlubších bazénů na světě. Menšímu italskému městečku navíc zvedl díky 
častým návštěvám zahraničních potápěčů ekonomickou prosperitu. Právě tento model se 
Havlíkovi zamlouvá a inspiruje se jím. 
 
Bazén v Itálii je rozdělen na několik mezistupňů s různými hloubkami, přičemž nejhlubší část 
má pozoruhodných 40 metrů. Kromě obrovského válce určeného pro potápění do hloubky 
disponuje také uměle vytvořenou jeskyni pro nácvik jeskynního potápění. Celkový objem 
bazénu je 4 300 krychlových metrů a jeho prostředkem vede prosklený tunel. Z něj si mohou 
nejhlubší bazén na světě prohlédnout návštěvníci, kterým se do vody nechce, nebo mají z 
hloubky opačný pocit než nadšení potápěči. Nad bazénem jsou pak pro plavce připraveny 
sluneční lázně pro relax v prostředí přírodního parku Euganean Hills. 
 
Nejhlubší bazén na světě je aktuálně v Dubaji. Měří 60,02 metru a je zapsán v Guinnessově 
knize rekordů jako nejhlubší bazén pro potápění na světě. Bazén má objem 14 milionů litrů 
vody, což odpovídá šesti olympijským plaveckým bazénům. V Evropě je aktuálně největší 
potápěčský bazén s hloubkou 45 metrů v Polsku u Varšavy. 
 
Výcvik profesionálů 
Bazén ve Dvoře Králové by sloužil nejen pro sportovní a rekreační potápění, ale také pro 
profesionální výcvik. „Profesionální přístrojoví potápěči například působí u hasičů, u policie, v 
Báňské záchranné službě, Vodní záchranné službě ČČK i v Armádě ČR, bohužel v České 
republice nemají zatím adekvátní zázemí pro hloubkový trénink a certifikace. A podobně jsou 
na tom i freediveři. Pokud chtějí absolvovat certifikační kurz nebo profesionální výcvik, 
musejí za tréninkem ve speciálních hlubokých bazénech cestovat například do Itálie,“ 
vysvětlil Petr Havlík. 
 
Ten na přípravě projektu spolupracuje s mezinárodními experty na potápění nebo s předním 
českým architektem Petrem Kolářem, který působil mimo jiné v londýnském studiu Evy 
Jiřičné. 
 
Míst, kde by mohlo potápěčské centrum vyrůst, je několik. Jak ve Dvoře Králové nad Labem, 
tak jinde. „Projekt pracuje s několika variantami, a to jak s pozemky v majetku města, tak v 
soukromém vlastnictví v jiné lokalitě Dvora Králové nad Labem, ale také v jiném městě, 
například u letiště v Praze. Jako místnímu obyvateli by se mi však líbilo realizovat záměr 
právě ve Dvoře Králové nad Labem,“ zdůraznil Petr Havlík. 
 
Bazén by mohl vyrůst u safari parku 
Mezi preferované lokality patří městský pozemek u Tyršova koupaliště. „Projekt zapadá do 
plánu širšího rozvoje této lokality, která se nachází v blízkosti safari parku. Některé záměry 



 

 

včetně stavby nových sportovišť zde již připravujeme. Realizace záměru by také výrazně 
přispěla k dalšímu rozvoji města a regionu a nabídla možnosti spolupráce subjektům 
například v oblasti stravování nebo ubytování,“ uvedl starosta Dvora Králové Jan Jarolím. 
 
Město kvituje záměr investora postavit zároveň krytý bazén pro veřejnost, který ve Dvoře 
Králové chybí. Jeho vybudování a provoz by bylo pro radnici ekonomicky velmi nákladnou 
investicí. „Pro město by to byl velký luxus, pokud by krytý bazén stavělo samo. Proto 
spolupráce se soukromým investorem dává smysl. Projekt by mohl přinést moderní 
sportovní a relaxační zařízení, které město postrádá. Navíc to je nadregionální projekt 
republikového významu, jemuž vyjádřily podporu i složky integrovaného záchranného 
systému,“ řekl Jan Jarolím. 
 
Odhadované náklady na výstavbu jsou 421 milionů korun. Třicet procent by pokryli soukromí 
investoři, sedmdesát procent bankovní úvěr. Předpokládané zahájení výstavby plánuje 
investor na rok 2027. Bazén by mohl být postavený v roce 2029. 
 
Petr Havlík chce projekt realizovat ve spolupráci s městem, které by poskytlo vhodné 
pozemky a finance na zpracování projektové dokumentace, za to by získalo majetkový podíl. 
Havlík městu nabídl patnáctiprocentní majetkový podíl ve společnosti. Zastupitelé vzali 
představený záměr a nabídku majetkové spoluúčasti města na vědomí a uložili radě města 
jednat o podmínkách spoluúčasti města a podobě souvisejících smluvních dokumentů. 
Souhlasili s tím všichni zastupitelé. 
 
„Provoz krytého bazénu bude vždy stát nemalé peníze. Spojení s hlubokým potápěčským 
bazénem však překlápí ekonomický model samotného krytého plaveckého bazénu na 
ziskový,“ dodal Petr Havlík, který žije ve Dvoře Králové nad Labem a podniká v Hořicích. 
 
„Projekt vypadá opravdu hodně dobře a namakaně, to se jen tak nevidí. Věřím tomu,“ zaujal 
nápad dvorského občana Radka Odla. Podle jiných obyvatel by se mělo město nejdříve 
věnovat opravě letního koupaliště. „Nechte zchátrat koupaliště, hlavně, že bude krytý 
bazén,“ rýpla si Zuzana Větrovská. 
 

 
Jan Braun 

Šéfredaktor - lokální 


